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Sekularizace a spiritualita

Sekularizace: Proces, kterým se v rámci modernizace a racionalizace snižuje význam a 

autorita náboženských institucí, ideologií a symbolů ve společnosti. To zahrnuje ztrátu 

formálního i neformálního vlivu církví na chod společnosti a státu, ztrátu majetku i věřících, 

emancipace vzdělávacího procesu, atp. 

Sekularizace neprobíhá všude stejně; Evropa jako ojedinělý případ 

Alternativní spiritualita versus tradiční religiozita:

AS: individualistická, eklektická, deinstitucionalizovaná, s důrazem na vnitřní, extatickou 

zkušenost

TR: orientovaná na instituce, odmítají liberalismus a individualismus, deprivatizovaná
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Spiritualita a religiozita v CZ

CZ jako jedna z nejateističtějších zemích světa – je tomu ale skutečně tak?

Výsledky posledního cenzu z roku 2011 ukazují, že pouze 14 % populace se přihlásilo k nějakému 

vyznání (v roce 2001 to přitom bylo 32 %)

Z výzkumu DIN 2006 například vyplynulo, že mši pravidelně navštěvuje pouze 10 % lidí, jen 5 % 

lidí má absolutní důvěru v církve, 65 % lidí nevěří v Boha a 25 % se považuje za ateisty

Z výzkumu DIN 2006 ovšem také vyplynulo, že 52 % respondentů věří ve schopnost některých lidí 

znát budoucnost, 40 % lidí věřilo v sílu amuletů, 46 % bylo ochotno připustit, že postavení hvězd 

mohou mít vliv na život člověka

Rozšíření alternativní spirituality v CZ je silné i mezi jinými postkomunistickými zeměmi
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Podoba čarodějnictví a magie v CZ

Proč se vůbec zabývat magií a čarodějnictvím?

Čarodějnictví v tradičních kulturách a společnostech

Čarodějnictví a magie v západní okultuře:

◦ Čarodějnictví kvalifikované jako „nižší magie“, spojené s pohanstvím, Wiccou, reinvencí předkřesťanských 
tradic, důraz na spojení s přírodou

◦ Magie jako „vyšší“ disciplína, vychází z abrahámovských tradic, zejména židovské kabaly, křesťanské 
mystiky, založená na ideji překročení lidského

Čarodějnictví a magie u nás spojená s New Age: eklektický mix tradic, léčení jako klíčová součást

Pracovní definice magie: vědomé použití rituálních prostředků za účelem nepřímého ovlivnění 

vnějšího světa
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Léčení a čarodějnictví I.

„Už jsem chtěla jít spát, když na mě dole v baráku zazvonila nějaká ženská s dítětem. Tak jsem jí 

vzala dovnitř a hned jí vynadala, cože jako tady dělá bez ohlášení. A ona, že už neví, co má dělat, 

a že jí za mnou poslali. Tak jsem jí i s tou holčičkou posadila a začala se vyptávat, co chtějí. Ta 

ženská začala vykládat, že ta její dcerka trpí nespavostí; že pořád vykládá, jak jí honí nějaké 

přízraky a že učitelky v mateřské školce už vyhrožují psychiatrem. Tak jsem matku poslala pryč a 

zeptala jsem se té holčičky: ,Kačenko, tak tebe honí bubáci, jo?‘ A ona že jo. Tak jsem jí naučila 

ochranu, jak si udělat ochranné zlaté vajíčko před negativními energiemi okolo sebe a dala jí 

obrázek Ježíška, aby ho vždycky, když se bude bát, poprosila, aby jí ochránil. No a za dva dny volá 

ta ženská zas, celá zjančená, že jako Kačenka od té doby spí bez problémů, ve školce je veselá a 

učitelky nemůžou uvěřit té proměně.“ (únor 2016)
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Léčení a čarodějnictví II.

„Jednou jedna má známá, učitelka, přišla o hlas. Viděla jsem, že má kolem krku omotaný takový 

rezavý drát. Odstranila jsem ho a namazala krk zlatou léčivou mastí. Posílila jsem čakry15 a dala 

ženu do ochranné pyramidy. (…) Nastalo u ní pak okamžité zlepšení.“ 

„…ten malý kluk měl problémy s trávením. Lékaři vůbec nevěděli, jaká je toho příčina. V meditaci 

jsem uviděla ve střevech takové ostnaté koule, vypadalo to jako kaktusy. Chlapce jsem dala na 

očistu do kyseliny¨a po další kontrole se stav jeho zlepšil, koule nebyly tak velké, ale stále jsem je 

nemohla dostat ven. (…) Lékaři u něj nakonec zjistili Crohnovu nemoc.“ (leden 2016)
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Léčení a čarodějnictví III.

„Uvedu toho klienta do roviny alfa, do úplně klidného vědomí. Vždycky je v tom vede jejich strážný 

anděl, který skrze své světlo otevře jeden nebo více minulých životů, kam se (klient) přenese. Pak 

my vypráví, co tam vidí a zažívá. Díky tomu uvidíme ty vzorce a hledáme tu souvislost se 

současným životem. Pak pozveme archanděla Michaela, kdy uděláme odpuštění, vyčištění a 

odseknutí těch vztahů z minulého života.“ (březen 2018)
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Nemoc jako magický problém I.

„Já to vysvětluju tak jako zjednodušeně. My všichni jsme jenom shluk energie, vědomí. A z toho 

shluku vede takový jako ocas – a to je čas. A na tom čase, na tom ocase jsou takové uzlíky. To 

jsou ty traumata a bloky, které způsobují ty nemoci. Nebo taky jiné problémy v životě. A vy, když je 

prožijete tady a teď vědomě, nacítíte ty svoje emoce, uvolníte ty uzlíky a vyřešíte to.“

„Jako krize to ale vypadá jenom z lidského úhlu pohledu. My víme, že jsou to hlubší věci – jde o to, 

že máme začít žít vědomě, skrze duchovní podstatu, abychom se dostali k záměru té naší 

inkarnace,“ (březen 2019)
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Nemoc jako magický problém II. 

„Přišel za mnou klient, že má veliký problém s ramenem, že s ním nemůže hýbat a že mu doktoři 

nepomáhají. Bylo to pravé rameno a pravá strana vždycky znamená budoucnost, tak jsem věděla, 

že se z nějakého důvodu nechce posunout do budoucnosti. Tak jsem s ním začala mluvit, a to se 

toho valilo… Ukázalo se, že mu taky umřel syn. To nedokázal přijmout, nedokázal to překonat a žít 

dál. Tak jsem mu musela vysvětlit, že synovi je teď lépe a že je šťastný. Teprve pak jsem mu to 

mohla energeticky ošetřit.“ (duben 2018)
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Nemoc jako magická iniciace I.

„A nějak ke mně přišla informace, že půst dokáže spravit hodně, takže jsem prostě tři dny pila 

jenom vodu. (…) A najednou to prostě přišlo, nemohla jsem se hýbat, ležela jsem na posteli, teď 

mi něco prosvěcovalo hruď, celá jsem hořela, měla jsem horečku…“ 

„Bylo to velmi intenzivní..?“ 

„Jo, to opravdu bylo. Byl to zásah shora, to byla fakt síla. Bylo to hodně silný, celou mě to 

prosvítilo, hlavně tady na prsou a já jsem pak začala vidět jinak. A pak samozřejmě chodily 

bytosti, chodily ke mně hlavně duše zemřelých…“ (květen 2016)
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Nemoc jako magická iniciace II.

„Jak jsem ležela v té nemocnici v posteli, slyšela jsem je (anděly) jak mi říkají: – směj se, směj se 

–. Já na ně skoro až křičela a volala jsem: - jak se mám smát, když mám takové bolesti, že na ně 

ani morfium nezabírá –. Musela jsem pochopit, že mám změnit ty myšlenky. Že se mám naučit 

být vděčná.“ (květen 2018)

„Já jsem si vždycky říkala, že nikdy nebudu vykládat karty a prostě mě to do toho tak natlačilo, že 

dneska se tomu už musím jen smát. Jak se to říká? Předlož Bohu své plány a záměry a on se ti 

vysměje. Já jsem si kolikrát ze začátku říkala: – proč já, proč já to musím dělat a poslouchat právě 

já? A andělé říkali: - a proč ne ty, proč bys to neměla dělat ty? A tak jsem začala všechny ty 

zkušenosti přijímat a být za ně vděčná. Protože i ti klienti mi vždycky ukážou něco ze mě 

samotné,“ (květen 2018)
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Nemoc, identita a magie

„Jádro mého poslání je být ten, kdo posvítí, vyzvedne z nevědomí do vědomí a dá návod, jak z toho 

ven. Ale nepřebírám za ty lidi odpovědnost. Já jsem posel Boha, posel světla. Všechno je na těch 

lidech, je to jejich svobodná volba. Já jen ukážu jak.“ (duben 2019)

„Tahle práce, když se dělá a dělá se poctivě, tak člověk už vlastně nemá ten soukromý život. Já mám 

děti velké, takže už to nemám tak, že bych se o ně musela starat. Takže, když už to člověk dělá tím 

srdcem, tak ho to tak pohltí, že ta práce je i koníčkem. Člověk musí mít to zázemí. Musí mít vyřešený 

vztahy. Já nemám čas ani na žádné koníčky. Když čas mám, tak sepisuju případy.“ (leden 2016) 

„Takže já říkám, že jsem ta duchovní učitelka, ať už tedy když vykládám karty, tak je účelem něco ty lidi 

naučit, aby pochopili sami sebe. (…) Protože v tomhle to je, ty lidi to naučit. Naučit je vlastně aby 

pochopili, co ta jejich duše tady má dělat, co tady mají vlastně vykonat, jaký mají úkol, Protože, když oni 

to poznají, pochopí a jdou tou správnou cestou, tak to je pak úplně jiný život.“ (duben 2016)
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